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PROTOKÓŁ NR 8/19 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ I KOMISJI SPOŁECZNEJ,  

KTÓRE ODBYŁO SIĘ DNIA 28.05.2019 R. 

 
 Posiedzenie o godz. 17.00 otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło pięciu członków Komisji 

Budżetu i Finansów, pięciu członków Komisji Gospodarczej (lista obecności stanowi załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu) oraz sześciu członków Komisji Społecznej. 

 W posiedzeniu uczestniczyli także: Janusz Kosecki – Burmistrz Miasta, Barbara 

Krzyżanowska – Skarbnik Miasta, Marcin Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Przestrzennej i Inwestycji, Przewodniczący Rady Miejskiej – Krzysztof Czapiewski oraz 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Justyna Kreja. 

     Tematem obrad komisji była analiza materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej, w tym 

ocena pracy urzędu i Burmistrza za 2018 rok w zakresie wykonanych inwestycji i remontów na 

terenie miasta, przed udzieleniem absolutorium. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/221/2018 Rady Miejskiej  

w Skórczu z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Miasta Skórcz na lata 2018 - 2023 szczegółowo przedstawiła zebranym pani 

Małgorzata Szelewicka z firmy Euro Pro wspólnie z wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej 

Rafałem Koseckim.  

 W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowanie nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Gospodarcza 5 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Skórcz.  

Raport o stanie Gminy Miejskiej Skórcz za 2018 rok przedstawił zebranym Burmistrz 

Miasta Janusz Kosecki.  
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Przewodnicząca Barbara Graban stwierdziła, że jak ktoś będzie sobie co roku 

kompletował taki materiał, to będzie miał pełen obraz, jakie zachodziły zmiany.  

W związku z brakiem uwag i pytań, co do przedstawionego raportu, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały w sprawie 

wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Skórcz. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Gospodarcza 5 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania Burmistrza Miasta Skórcz z wykonania budżetu za rok 2018 przedstawiła 

zebranym Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska.  

Przewodniczący Krzysztof Czapiewski pytał, czy to my wypłacamy za kogoś ten 

fundusz alimentacyjny? 

Pani Skarbnik wyjaśniła,, że my to wypłacamy. Mamy na to w budżecie środki z dotacji. 

Kiedyś to wypłacał ZUS, a teraz jest to zadanie gminy. Jeżeli chodzi o ściągalność Funduszu 

Alimentacyjnego, to jeżeli komornik coś ściągnie, to w pierwszej kolejności spłacane są odsetki 

do budżetu państwa (w pierwszym kwartale tego roku odprowadziliśmy tych odsetek 34 tys. 

zł), później 60% wpłacane jest do budżetu państwa, a 40% ściągniętych należności zostaje w 

budżecie gminy. Jeżeli chodzi o pierwszy kwartał tego roku, to kwota, jaka wpłynęła do 

budżetu gminy to 2 800 zł.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, Justyna Kreja poinformowała zebranych, że 

Komisja Rewizyjna na swoim posiedzeniu w dniu 30 kwietnia 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowała realizację budżetu Gminy Miejskiej Skórcz za 2018 rok.  

 W związku z brakiem innych pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowanie nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Gospodarcza 5 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 
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Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Skórcz z tytułu 

wykonania budżetu gminy za rok 2018.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała zebranych, że Komisja Rewizyjna 

na swoim posiedzeniu w dniu 30 kwietnia 2019 r. postanowiła wystąpić do Rady Miejskiej w 

Skórczu z wnioskiem o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Skórcz z tytułu 

wykonania budżetu gminy za rok 2018.  

 W związku z brakiem pytań, co do projektu uchwały, przewodniczący poszczególnych 

komisji zarządzili głosowanie nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Gospodarcza 5 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 

 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz 

na 2019 rok bardzo szczegółowo przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Barbara 

Krzyżanowska.  

 W trakcie omawiania projektu uchwały przez panią Skarbnik, salę obrad opuścił 

wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Kosecki. Od tego momentu Komisja Budżetu  

i Finansów i Komisja Gospodarcza obradowały w czteroosobowym składzie. 

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski pytał, czy Gmina Wiejska już wie o tym, że 

będzie musiała zwiększyć swój nakład na remont oczyszczalni ścieków? 

 Pani Skarbnik Barbara Krzyżanowska powiedziała, że na razie nie, ale dowie się po 

sesji 4 czerwca.  

 Przewodniczący Czapiewski pytał, o ile więcej będzie musiała dołożyć Gmina Wiejska, 

na co pani Skarbnik odpowiedziała, że około miliona. 

 Przewodniczący Czapiewski powiedział, że jakiś czas temu rozmawiał z wójtem i ten 

powiedział, że jeżeli to będzie jakaś niewielka kwota, to gmina dołoży, a jeżeli to będzie bardzo 

dużo, to niekoniecznie. 
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 Radny Marian Firyn stwierdził, że będą musieli, ponieważ są współwłaścicielami i 

muszą partycypować w kosztach. 

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski pytał w jakiej części te pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej są najczęściej 

umarzane? Pani Skarbnik odpowiedziała, że 30%, jednak jeżeli jest dofinansowanie z funduszy 

Unii Europejskiej, albo jakieś inne, to wtedy trzeba oddać 100%. Mieliśmy taką sytuację. Nie 

będzie umorzona pożyczka na remont i modernizację Stacji Uzdatniania Wody. Tam było duże 

dofinansowanie, więc nie będzie umorzenia. 

 W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 4,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2019 - 2028  przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Barbara 

Krzyżanowska. 

 W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 4,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku  przedstawiła zebranym Skarbnik 

Miasta Barbara Krzyżanowska.  

 W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 
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- „za” przyjęciem projektu uchwały – 4,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania i rozliczania dotacji 

celowych z budżetu Gminy Miejskiej Skórcz na dofinansowanie prac związanych  

z transportem i unieszkodliwieniem wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Miejskiej Skórcz przedstawił zebranym kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Przestrzennej i Inwestycji Marcin Hałas.  

 Przewodnicząca Barbara Graban pytała, jakiej wysokości to jest dofinansowanie, na co 

kierownik Hałas odpowiedział, że to będzie zależało od tego, ile będzie wniosków.  

 Radny Henryk Czarnecki pytał czy wnioskodawca z własnych środków również będzie 

musiał coś płacić? Kierownik wyjaśnił, że będzie musiał zapłacić za demontaż, natomiast 

dofinansowanie otrzyma na transport i utylizację.  

 Radny Marian Firyn powiedział, że zbliża się rok 2032, do kiedy mają być usunięte 

wszystkie azbestowe wyroby, a jakie będą sankcje, jak ktoś nie usunie tego eternitu? 

 Radny Stanisław Eggert powiedział, że nie żyjemy w takich czasach, żeby był jakiś 

nakaz, na co radny Firyn powiedział, że tak, jest wyznaczona dokładna data, rok 2032. I to jest 

obligatoryjne dla wszystkich mieszkańców.  

 W związku z brakiem dalszych pytań, co do projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowanie nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 4 0 0 

Komisja Gospodarcza 4 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Miejską Skórcz oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 roku przedstawił zebranym 

Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 
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 W związku z brakiem uwag i zapytań co do przedstawionego projektu uchwały,  

Przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert zarządził głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 6,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów 

obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Skórczu, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły 

przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

 W związku z brakiem uwag i zapytań co do przedstawionego projektu uchwały,  

Przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert zarządził głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 6,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów 

obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznego przedszkola, oddziału 

przedszkolnego przy publicznej szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Miejska Skórcz przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

 W związku z brakiem uwag i zapytań co do przedstawionego projektu uchwały,  

Przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert zarządził głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 6,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 Po omówieniu wszystkich projektów uchwał, Burmistrz Janusz Kosecki przedstawił 

zebranym swoje sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym wraz z informacją o 
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realizacji uchwał Rady Miejskiej, a także informację dotyczącą sytuacji na terenie miasta w 

związku z pożarem firmy Iglotex. Burmistrz poinformował, że większość miasta nie ma wody, 

w związku z trwającą akcją gaśniczą, ale wraz ze sztabem podjął decyzję o czasowym 

włączeniu wody dla mieszkańców w godz. 18.00 – 20.00. Burmistrz wyjaśnił radnym skąd i w 

jaki sposób następuje zasilanie wodą akcji gaśniczej na Iglotexie. Burmistrz wyjaśnił, że w tej 

chwili ogień jest zlokalizowany w wielkopowierzchniowym magazynie wysokiego 

składowania. Konstrukcja była taka, że lanie z góry nic nie dało. Pożar szedł bokami i 

poszyciem tak naprawdę. Między płytami, a wypełnieniem tych płyt obornickich. Wczoraj 

popołudniu te płyty zostały zdemontowane w znacznej ilości od tyłu hali, czyli od strony 

dawnego wysypiska. Jest to przelewane, polewane z działek, z wysięgników na różnych 

poziomach. Tam było 4 czy 5 pięter regałów. Dodatkowo, problem jest tego typu, że oprócz 

dachu tam jest jeszcze prosty sufit nad tymi regałami i był kłopot, żeby tą wodę tam podać. 

Dlatego jest jeszcze takie zakopcenie, głównie na terenie Osiedla Leśnego. Kierunek wiatru 

jest taki, a nie inny i to wszystko idzie na osiedle. W nocy, jak pożar zaczął się przemieszczać, 

wiatr był w drugą stronę. W stronę Kranku i to było dla nas plusem. Na szczęście wiatr był w 

tamtą stronę. Wypaliło się to, co najgorsze, mówię tutaj o tych styropianach, piankach, bo 

dlatego ten dym był czarny. Dodatkowo były też wybuchy związane z olejem jadalnym. 

Wydawało nam się, że już wszystko jest pod kontrolą w pewnym momencie, a tu nagle potężny 

wybuch i ten olej zaczął się palić. Było to przerażające. Uszkodzeniu uległy też instalacje 

związane z amoniakiem. W tej chwili przyjechała specjalna ekipa z Puław, oprócz tego są 

strażacy chemicy z jednostki w Gdyni, którzy starają się wypalić ten amoniak z instalacji. Jest 

to bardzo długotrwały, powolny proces jeżeli wszystko przebiega normalnie, a w związku z 

tym, że tutaj te rurki są poprzeginane, nie ma swobodnego przepływu, to bardzo długo trwa. 

Ma jeszcze przyjechać specjalny samochód, który spróbuje pod ciśnieniem wyciągnąć ten 

amoniak i wtedy byśmy spokojnie spali. Póki co, nie ma jakiegoś specjalnego stężenia tego 

amoniaku. Natomiast nie ukrywam, że wczorajsza decyzja o ewakuacji Osiedla Leśnego była 

podyktowana tym, że te wskaźniki były znacznie wyższe, dlatego nie wahałem się przed 

podjęciem takiej decyzji. W tej chwili są dwa zbiorniki z amoniakiem. Jeden z nich uległ w 

jakimś stopniu zniszczeniu i z tym jest właśnie problem, bo jest to powolne wydobywanie i 

usuwanie tego amoniaku. Co do drugiego zbiornika, wszystko jest stabilne, nic się tam nie 

dzieje. Tam nie było żadnego wycieku. Tak to na ten moment wygląda. Póki co, nie odwołałem 

tej informacji o ewakuacji, bo ona nie jest obowiązkowa, ale uważałem że życie jest ważniejsze. 

Profilaktycznie trzeba było podjąć taką decyzję. Bo co by się stało, gdyby…, a wiatr był też w 

kierunku osiedla. Na szczęście się udało. 
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 Radny Marek Landowski powiedział, że bardzo sprawnie ta ewakuacja się odbyła. Jak 

na filmie. 

 Przewodnicząca Barbara Graban powiedziała, że bez żadnego problemu, bez szemrania. 

Ludzie się pakowali i wyjeżdżali. 

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski powiedział, że też tam był wczoraj, ogłaszał 

informacje, to większość już się ewakuowała. Nie było pretensji.  

 Burmistrz poinformował radnych, że na razie jeszcze nie cofnął decyzji o ewakuacji, 

nie powiedział, że można wracać. Właśnie umieścił komunikat na FB, że kolejna informacja na 

temat działań ratowniczo – gaśniczych będzie około godz. 20.00. Muszę tam wrócić, żeby 

wiedzieć jak to wszystko wygląda. Na chwilę obecną mamy jeszcze około 120. strażaków, ten 

samochód dowodzenia, plus kilka osób z Iglotexu jeszcze. Zabezpieczamy wyżywienie. 

Śniadania, obiady, kolacje. Otwartość jest bardzo duża. Nasza szkoła przygotowuje posiłki, w 

dniu dzisiejszym również Iglotex się włączył w przygotowywanie posiłków. Mamy dostawy 

wody od różnych osób i firm. Przedsiębiorcy przekazują produkty spożywcze. Tutaj na ręce 

radnego Czarneckiego składam podziękowania dla GS-ów za chleby i wędliny. Pan Surma też 

zaopatrzył nas w wędliny. Ksiądz proboszcz też się deklarował z miejscami noclegowymi i w 

Kasparusie i na plebanii cztery miejsca, z obiadami. Dzisiaj skorzystamy. Panowie, którzy 

przyjechali z Puław, to są cztery osoby, będą na zmianę pewnie nocowali na plebanii. Bardzo 

pozytywny odzew. Wiele osób i firm nas wspomaga. Również Komenda Wojewódzka, cały ten 

sztab dowodzenia, też są bardzo zadowoleni ze współpracy, chwalą sobie tą logistykę, która 

jest na terenie zakładu. Sami strażacy, czy to ochotnicy, czy zawodowi, przychodzą i dziękują, 

bo na takich akcjach jeszcze nie byli. 

Przewodniczący Krzysztof Czapiewski powiedział, że wczoraj jeździł z policją w dolnej części 

miasta i informował mieszkańców i przechodniów, że nie ma żadnego zagrożenia. Żeby po 

prostu mieszkańców uspokoić, aczkolwiek niektórzy byli już spakowani i wyjeżdżali.  

Burmistrz powiedział, że zrobiono to, co było możliwe. Mieszkańców poinformowano, a 

decyzja zawsze jest indywidualna.  

Przewodnicząca Barbara Graban pytała, czy te dwa zbiorniki tam dalej są pełne? Burmistrz 

odpowiedział, że te dwa są jak najbardziej stabilne, tam się nic nie dzieje. Tam też są badania 

przeprowadzane. Od czasu pożaru tam nie było żadnego stężenia, nawet w trakcie pożaru. Tam 

jest murowana przestrzeń oddzielona ścianami z pustaka. Tam jest wszystko w porządku, 

natomiast co do tej pierwszej części, to powiem Państwu, że to wygląda słabo. Dzisiaj był też 

pan Tymiński z synami i robili film z drona nad obiektem, ze zbliżeniami, ze zdjęciami, mamy 
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dobry materiał, na którym będzie można pracować, jeżeli chodzi o prowadzenie dalszej akcji. 

Byli też przedstawiciele Iglotexu i sprawdzali, czy ewentualnie jakieś maszyny przetrwały. Piec 

kamienny przetrwał, Dach się o niego tak oparł, że go nie uszkodził. Zobaczymy, co będzie 

dalej. Tyle mogę powiedzieć.  

 W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji Budżetu 

i Finansów Barbara Graban zakończyła wspólne posiedzenie komisji o godz. 18.40. Protokół 

zawiera 9 ponumerowanych stron maszynopisu i 1 załącznik.  

 

 

           Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarczej 

               Henryk Czarnecki 

 

 

 

Protokolant: Iwona Dembska 

Skórcz, dnia 31.05.2019 r.  


